
Proces-verbal
incheiat Tn §edinta Comisiei de patrimoniu din data

de 28 maRie 2024, ora 9.00

Sedinta s-a desfa§urat prin mijloace electronice, prin interrnediul
platformei online de videoconferinTa WebEx.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de

27.03.2024 a domnului pre9edinte Smighelschi Cosmin Victor.

1. Smighelschi Cosmin Victor - Pre9edinte - prezent

2.

3.

4.

Mardarovici Diana – Secretar - prezent

Bujduveanu Stelian – prezent

Covaci Florin – prezent

5.

6.

7.

Cantea luliana Roxana - prezent

Vigheciu Adrian Nicolae - absent

Olteanu Cristian Marian - absent

8.

9.

Petrescu Natalia – prezent

Militaru catalin- Marian - prezent

Domnul consilier Smiqhelschi Cosmin Victor
Buna diminea+a, suntem la 9edinta comisiei de patrimoniu. Urmeaza

sa mai avem proiecte pe ordinea de zi suplimentara, tehnicul sa verifice cele
care au aviz deja, astfel ca vom face o 9edin@ de patrimoniu Tnainte de
9edinta din 2 aprilie. Avem cvorum, declar 9edin{a deschisa 9i va propun sa
suplimentam ordinea de zi cu proiectul care a fost comunicat pe mail
respectiv:

- Proiect de hotarare pentru modificarea HCGMB nr. 413/2021 privind
transmiterea din administrarea Centrului de Proiecte Culturale al
Municipiului Bucure9ti –ARCUB in administrarea Direcjiei de Evidenji
a Persoanelor sector 3 a unor spajii din imobilul situat in B-duI Mircea
voda nr. 5, sector 3
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Doamna Persunaru Mariana – Directia Patrimoniu
Este vorba despre o dare in administrare de catre cei de la evidenta

persoanelor sector 3. La sfar9itul lui maRie expira perioada pentru care le-
am transmis dreptul de administrare, au facut o solicitare catre ARCUB si
ARCUB-ul catre noi, in sensul ca nu au reu§it sa se mute de acolo, motiv
pentru care ar trebui sa facem o prelungire. Propunerea a fost pentru inca
trei luni

Domnul consilier Smiqhelschi Cosmin Victor
Propun sa votam ordinea de zi in integralitatea sa.
Ordine de zi:

Proiect de hotarare pentru modificarea HCGMB nr. 413/2021
privind transmiterea din administrarea Centrului de Proiecte
Culturale al Municipiului Bucure9ti –ARCUB Tn administrarea
Direcjiei de Eviden}a a Persoanelor sector 3 a unor spajii din
imobilul situat Tn B-duI Mircea voda nr. 5, sector 3
Prezentarea domnului Razvan Munteanu a activitatii AMCCRS

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
Dornnule pre9edinte am 9i eu o rugaminte. Cine a solicitat audierea

domnului Razvan Munteanu?

Dornnul consilier Smiqhelschi Cosmin Victor
Poate terrnenul este gre9it.

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
As solicita si eu audierea doamnei Sivache si la comisia de

patrimoniu, daca se poate.

Domnul consilier Smiqhelschi Cosmin Victor
Termenul este gre9it, este vorba despre o prezentare a activitatii.

Domnul Munteanu este prezent 9i a fost foarte deschis sa discute despre
activitate, ba chiar o sa avem 9i ni9te propuneri.

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
De acord. La inijiativa carui grup politic se face aceasta prezentare?

Domnul consilier Smiqhelschi Cosmin Victor
Este vorba despre strict despre o actualizare.
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Vot ordine de zi
Dornnul Smighelschi Cosmin Victor a votat verbal pentru.
Cu 8 voturi pentru, 0 abtineri, 0 voturi Tmpotriva ordinea de zi a fost

aprobata.
Proiect de hotarare pentru modificarea HCGMB nr. 413/2021

privind transmiterea din administrarea Centrului de Proiecte
Culturale al Municipiului Bucure9ti -ARCUB Tn administrarea
Direcjiei de Eviden@ a Persoanelor sector 3 a unor spajii din imobilul
situat Tn B-duI Mircea voda nr. 5, sector 3

Daca sunt Tntrebari? Daca nu, vot va rog.
Domnul Smighelschi Cosmin Victor a votat verbal pentru.

Cu 8 voturi pentru, 0 abtineri, 0 voturi avizul este favorabil.

Buna ziua domnule Munteanu. va muljumim pentru prezen@ 9i va
mul+umesc pentru propunerea de a face prezentarea.

Domnul Munteanu Razvan – Director AMCCRS
Buna dimineata. O salut pe colega mea Mariana Per9unaru. va

mul+umesc foarte mult pentru invita+ie. in cadrul 9edintelor CGMB nu
putem dezbate toate detaliile, a9a ca am preluat din zbor aceasta invita+ie.
M-am gandit sa va prezint astazi care este activitatea noastra, toate
proiectele pe care le avem Tn lucru, al doilea punct ar fi o mica discu jie
legata de evaluare vizuala rapida 9i inca un punct, potentiale riscuri
identificate

Am sa Tncep prezentarea cu principalele etape ale consolidarii,
pentru ca de cele mai multe ori primim ’intrebarea din partea presei, cate
imobile sunt in consolidare, aceasta este 'intrebarea pe care o primim cel
mai des. Pentru a putea raspunde concret 9i complet la aceasta Tntrebare
o sa fmi permit sa va spun care sunt principalele etape ale consolidarii.

Primul pas pe care noi iI facem este acela de a Tncheia o conventie
cu asociatia de proprietari. Presupune Tntalniri cu asociatiile Tntre 3-6 luni,
perioada Tn care le explicarn oamenilor Tn ce consta programul, care sunt
principalele avantaje, care sunt constrangerile, Ie dam explica;ii pe toate
grijile pe care Ie au dumnealor, unde urmeaza sa Ti relocam, ce se
Tntampla cu bunurile dumnealor, toate aceste Tntalniri se materializeaza
Tntr-o conventie Tncheiata cu asociatia de proprietari. Odata acest
document Tncheiat intram Tn expertiza tehnica, identificam clasa de risc
seismic in care se afla imobilul 9i identificam solu+iile pentru consolidare.
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Pentru imobilele monument istoric trebuie facut si un studiu istoric care
are rolul de a identifica care sunt principalele elemente cu valoare
arhitecturala, patrirnoniala, astfel Tncat acestea sa poata fii conservate in
procesul de consolidare, sa fie protejate. §i al treilea element este auditul
energetic, objinem masurile pe care auditorii energetici le dau din
perspectiva unor solutii de eficienta energetica. Toate aceste trei
docurnente constituie cadrul necesar pentru a putea fi depuse Tn

programele de consolidare. in prezent avem program national de
consolidare a cladirilor cu risc seismic, program derulat prin Ministerul
Dezvoltarii, PNNR este astazi Tnchis, s-a terminat perioada de depunere,
dar au fost depuse documentele pentru prima etapa. A doua etapa este
cea de elaborare a documenta+iei DALLI, se detaliaza solu+ia din expertiza
tehnica 9i auditul energetic sub forma unui studiu de fezabilitate, obtinerea
avizelor care stau Tn spatele certificatului de urbanism respectiv certificatul
Ministerului Culturii, avizul ISU si celelalte avize. Aceasta documentatie se
concretizeaza Tntr-o aprobare de indicatori tehnico economici, in cadrul
cornisiei tehnico economice 9i ulterior vin in faIa dumneavoastra pentru
aprobarea indicatorilor printr-o hotarare de consiliu.

Etapa a treia se nume9te elaborarea documentajiei pentru
elaborarea autorizajiei de construc jie 9i elaborarea proiectului tehnic, la
final avem doua livrabile, avem autorizatie de construire si avem o
documentajie tehnica care ne permite sa o scoatem la licitatie pentru
gasirea unui constructor pentru partea de execujie apoi separat derularea
procedurii de licita{ie efectiva pentru ca este o activitate mare
consurnatoare de timp. O procedura de licita jie dureaza Tntre 4-6 luni.
Aceasta se materializeaza Tntr-un contract pentru gasi rea unui constructor
pentru partea de executie. Urmeaza derularea procedurii de licitatie pentru
ca este o activitate mare consumatoare de timp. Odata ce avem un
contract urmeaza relocarea persoanelor din imobil, apar probleme
complexe atat pe parte administrativa cat 98 pe parte logistica. Pe parte
administrativa exista un proces derulat de PMB de acordare a locuintelor
de necesitate, practic proprietarii din imobilul care urmeaza sa intre Tn
consolidare trebuie sa T9i completeze un dosar pe care iI depune Tn
primarie, la Direc jia pentru Spa Iii cu alta Destinajie, in cadrul acestei
direcjii exista o comisie formata din angaja{i ai Primariei Municipiului
Bucure9ti, angajaji ai AFI, angajati din institutia noastra, iar aceasta
cornisie are rolul de a analiza dosarele de a se asigura ca sunt legale 9i
apoi se face repartizarea, acest proces este consumator de timp pentru
ca de rnulte ori proprietarii nu T9i depun dosarele, nu T9i depun toate
docurnentele complet, apoi comisia se Tntrune9te trebuie sa faca analiza,
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sa revina catre ei, proces care dureaza Tntre 3-5 luni, dupa care urmeaza
relocarea Tn locuintele de necesitate pe care le avem disponibile. Daca nu
le avem disponibile a trebui sa gasim solujii alternative, apoi Tncep

lucrarile, apoi readucerea oamenilor acasa.
Acestea ar fi cele cinci mari etape prin care un imobil trece prin

consolidare, cand sunt intrebat cate imobile ai in consolidare eu ma
raportez Ia cate imobile se afla Ia una din aceste faze. Cei din presa vor
sa stie cate imobile ai in ultima etapa, pe cate imobile ai schela. Dar din
perspectiva mea un imobil se afla in consolidare daca se afla Tntr-una din
aceste faze. Daca sunt anumite clarificari pe care Ie pot face la aceasta
etapa, la aceasta prezentare pot sa Ie fac.

Doamna consilier Mardarovici Diana

Am o rugaminte, puteji sa ne trimiteti prezentarea pe mail? E foarte
bine facuta si as vrea sa o am.

Domnul Munteanu Razvan – Director AMCCRS

Cu siguran R o transmit.

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
Tnainte de primul pas avem solicitari de la cetajeni sau diverse

sesizari, intentii, dorinte cum se desfa9oara procedura pentru a aborda
intrarea Tn programul de consolidare? Doar pre9edintii de asocia+ii de
proprietari vin catre dumneavoastra , care sunt pa9ii de transparen la de
dinainte Ti cum se desfa9oara ei in realitate, in aceasta perioada?

Domnul Munteanu Razvan – Director AMCCRS
Primul pas suntem contactaji de pre9edin+ii asociatiilor de

proprieta ri , fie Tn scris, He telefonic. Solicitarea este alocata unui coleg care
isi desfasoara activitatea managementul programelor de consolidare, se
desfa9oara Tntalnirea fie cu pre9edintele asocia{iei fte rnergem 9i ne
Tntalnim cu asociatiile de proprietari. Anul trecut am avut 350 de Tntalniri
cu asociatiile de proprietari, Pentru a Tncheia conven{ia cu noi trebuie sa
aiba o hotarare a asocia+iei, o hotarare a adunarii generale a asociatiei de
proprietari care sa conjind 50c/, plus 1 din total proprietari.

Am fost la foarte multe Tntalniri cu membrii asociatiilor de proprietari
si acolo Tncercam sa raspundem cat mai mult tuturor Tntrebarilor. Acurna
mai exista un aspect din perspectiva transparentizarii pentru ca m-a+i

intrebat o sa va spun ca dupa fiecare etapa avem iara9i Tntalniri cu
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asociatia de proprietari 9i o sa iau un exemplu concret, daca avem o
conventie Tncheiata cu asociajia x odata ce am elaborat expertiza tehnica
9i auditul energetic pentru a trece la faza urrnatoare numita DALLI noi
avem Tntalniri cu asociajia de proprietari 9i aproape cu toti proprietarii care
le doresc sa participe le avern fie online, fie fizic 9i le prezentam Tmpreuna
cu expertul tehnic solujia de interventie 9i la aceasta faza fiecare proprietar
intelege pe un plan foarte clar, pe un plan arhitectural Tn{elege foarte clar
modul Tn care ii va fi afectat apartamentul 9i aici avem discu+ii de la genul,
domnule mie daca a9a o sa apara pere Iii, daca sau o sa-mi luaji foarte
mult din spajiu ei 9i Ia ce este discu+ii participam Tmpreuna cu expertul
tehnic 9i atunci cand apar sa zic anumite exagerari sau derapaje sigur
expertul are rolul de a de a gasi solutia alternative. Am avut un irnobil
Victor Eftimiu, nr. 9 va dau exemplu este monument istoric expertul pe
monumente a dorit sa pastreze holul de intrare Tn imobil neatins 9i atunci
peretii de consolidare ar fi venit pe partea interioara spre apartarnente.

Fiecare apartament ar fi fost afectat undeva Ia 40-50 de cm spre
interior, va daji searna ca proprietarii au fost extrem de revoltati 9i atunci
din discu Iii s-a gasit compromisul ca aceste ziduri de cama9uiala sa se
Tmparta intre cele doua spatii, adica holul de intrare 9i apartamentele
oamenilor apoi de asemenea dupa ce facem aceasta transparentizare
mergem Tn etapa detalii iar Ia o etapa de proiect tehnic, in etapa aceasta
a treia cand de fapt apar detaliile la virgula daca vreji cu privire cum va fi
afectat apartamentul dumnealor aici avem discu+ii chiar la nivel, domnule
cate prize o sa am eu in apartament, astfel de Tntrebari primim. Sunt
Tntrebari pana la urma pertinente din partea oamenilor 9i avern obligatia
sa le raspundem. Se pune Tntotdeauna la dispozitie proiectul Ti punem in
contact cu proiectan+ii no9tri 9i asiguram cumva acest proces de
transparentizare. De ce facem acest lucru tocmai pentru ca in etapa a
cincea adica atunci cand Tncepem lucrarile aceste dezbateri sa nu Ie mai
avem pentru ca exista riscul ca daca nu le discutam pana Tn etapa a cincea
exista riscul ca in etapa a cincea oamenii sa spuna eu nu sunt de acord 9i
va dau Tn judecata eu n am 9tiut rnie nu mi s-a spus 91 exista riscul sa
blocam sau cel putin sa Tntarziem proiectul. De aceea parte aceasta de
pregatire care este aferenta etapelor 1 , 2, 3, 4 o consider ca ne consuma
cam 60 - 70%, din timp real 9i din eforturile pe care le alocarn din
perspectiva resurselor umane.

Domnul consilier Smiqhelschi Cosmin Victor
Multumim frumos. Prezentarea a fost completa 9tiu ca se uita pe live

ul de pe site ul primariei 9i cetatenii interesa{i de aceasta problema.
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Muljumesc a fost completata toate detaliile 9i poate 9i exemplele pe care
le-aji dat. Daca mai au colegii Tntrebari/

Domnul Munteanu Razvan – Director AMCCRS
Acurn Tn continuare o sa va spun care sunt irnobilele ca numar nu

neaparat ca adrese 9i pe programe de finanjare. Cum planul nostru de
lucru se raporteaza la sursa de finan{are. De asemenea pot sa va spun ca
regula a fost pana acum , primul venit, primul servit, din perspectiva intrarii
in prima etapa, aceea de expertiza tehnica. Nu a existat real un plan
stabilit, adica care este modul Tn care abordam cronologic partea de
consolidare a municipiului Bucure9ti. De sabia cu etapa evaluarii vizuale
rapide ca rnetodologie se poate crea un plan coerent de lucru 9i am sa va
spun care sunt pa9ii din perspectiva unui plan coerent. Cei care au reu9it
sa i9i completeze mai rapid documenta+ia a intrat Tn modul de lucru, apoi
fiecare imobil cu particularitalile lui 9i cu avizele pe care trebuie sa le
ia... ... Vreau sa va spun cum se intampla care este abordarea cu
imobilele pe care Ie avem, in func+ie de programul de finan+are 9i o sa
merg pe imobilele finanjate prin PNNR. Numarul total de imobile este de
17, din care 14 rezidenjiale 9i 3 publice, in total 17 imobile 14 rezidentiale
9i doua publice 9i acurn daca ne uitam pe etapele din spate va spun cum
sunt ele Tmparjite astazi, 7 imobile se afla Tn etapa de indicatori tehnico
econornici aproba Ti, 9anse sunt mai avansate adica au trecut de etapa a
doua 9i sunt in etapa de elaborare... . doua dintre ele sunt in derulare
procedura de licitatle, deci pentru doua dintre ele avem Tn derulare
procedura de a contracta constructii 9i alte doua sunt astazi Tn executie,
deci asa sunt astazi distribuite cele 17 imobile. Acum PNRFt- ul valoarea
total necesara estimata pentru aceste 17 imobile este de 725 de milioane
de lei dintre care 283 de milioane aproxirnativ 57 de milioane de euro sunt
bani pe care ii primim prin PNNFR, dar diferenta de la 57 de milioane de
euro pana Ia 100 9i cat este nevoia reala trebuie acoperita din bugetul
local 9i asta este o discujie pe care daca vreti putem sa o avem la capitolul
riscuri identificate. in celalalt program pe care iI avem Programul National
de Finan+are, Programul Najional pentru Consolidarea cladirilor cu Risc
Seismic astazi avem depuse 24 de imobile dar pentru cele 24 de imobile
pe care vi le prezint aici noi avem ordin de ministru care atesta faptul ca
aceste 24 de imobile sunt eligibile din punct de vedere al criteriilor de
finantare prin programul na+ional. Din aceste 24, 18 sunt in aceasta etapa,
4 imobile sunt in etapa de elaborare a autoriza+iei de construire 9i proiect
tehnic pentru doua avem Tn derulare procedura de licitajie pentru cele
care au ca sursa de finantare acest program, programul naTional 9i Tn
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executie inca nu avem niciunul. Fiecare imobil odata ce trece ce termini,
ce parcurge o etapa trece evident in urmatoarea etapa. Total nevoie sau
total finantare pentru aceste 24 de imobile prin PNNCRS este de 610
mitioane lei. O sa va spun ca aproximativ 90% din aceasta suma este
finan+ata de catre programul national iar 10% din suma se recupereaza de
la proprietar Tntr-o perioada deterrninata de timp pe regulile clare stabilite
de catre programul national, fiecare program are propriile reguli. Dupa
care ultimul program in functie de sursa de finantare este bugetul local,
noi aici avem 103 irnobile practic aici este poarta de intrare prin bugetul
local irnobilele intra ca finan{are in institu+ia noastra 9i apoi din bugetut
local mai facem partea de expertiza tehnica 9i o parte de proiectare 9i le
trimitem apoi spre finan\are in programul national de redresare, cum a fost
cazul sau programul na+tonal de consolidare program care este acum de
actualitate. Deci, aici sunt rnulte imobile pentru care etapa aceasta de
expertizare de audit energetic se Tntampla prin programul, prin bugetul
local 9i de aici apoi ele se duc mai departe Tn func jie de criterii 9i de
lichiditate pe programul national cele care nu pot fi finan+ate prin programul
najional raman a fi finantate prin programul prin bugetul local 9i sunt
cateva imobile care sunt in proprietatea municipalitalii 9i aflat Tn

administrare Ia noi, pe care le-am preluat noi, acolo unde mai avem cota
mare de proprietate dar nu au putut sa intre prin program na{ional de
finantare 9i aceste 103 irnobile se afla Tn aceasta sunt Tmparjite in aceasta
etapa. Pe langa aceste trei programe foarte clar de finanjare noi avem 9i
10 imobile restante initiate Tntre anti 2018 - 2019 care inca si astazi sunt
blocate Tn proceduri juridice. Ce Tnseamna ca sunt blocate Tn proceduri
juridice? Faptul ca una dintre companiile de consolidari a intrat Tn

insolven@ efectiv expertul, administratorul judiciar 9i expertul desemnat
de catre instanTa a refuzat timp de doi ani de zile sa ne predea imobilele
invocand anumite restan+e la plata, restante care nu au putut fi niciodata
justificate prin documente justificative documentele puse Tn spate au fost
tot timpul ni9te tabele de tip XL precizez foarte clar ca aceste categorii de
lucrari suplimentar solicitate nu fusese de asemenea nici prinse Tn

contractele existente. in anul 2021 am obtinut Tn instanta denuntarea

contractelor 9i am solicitat ulterior predarea primirea imobilelor avem o
serie de corespondenla cu fostul administrator judiciar Tntre timp a fost
schimbat de catre creditorul majoritar, astazi suntem Tn situa+ia in care
ca urmare a Tntalnirii pe care a organizat-o prirnarul general anul trecut
cu asocia+iile de proprietari 9i cu administratorul judiciar s-a decis in a
elabora mai bine expertize tehnice de calitate, calitative 9i cantitative
pentru fiecare imobil Tn parte astfel Tncat sa identificam pNn aceste
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documente care sa stea la baza unor eventuale decontari viitoare sa avem
un document justificativ care atesta exact care este cantitatea gi calitatea
materialelor puse Tn opera. Acest lucru a fost aprobat Tn hotarare de
Consiliul General anul trecut, ulterior din pacate am intrat Tn acel blocaj al
imposibilitatii de a mai Tncheia alte contracte daca va amintiti Ordonanta
20, astazi cand vorbirn am reluat procedurile am Tncheiat contractele cu
experjii tehnici de calitate 9i Tn prezent suntem Tn aceste imobile, in aceste
zece imobile pentru a se face expertizele tehnice de calitate Pi cantitative.

in paralel m-am dus 9i eu in instanta sa cer preluarea predarea
irnobilelor deocamdata, am mers cumva pe doua trei discujia pe care am
avut o cu noul administrator judiciar a fost aceea de avea aceste expertize
de calificative de calitative sa avem o baza de plecare dupa care daca ei
nu vor fi de acord cu separate in instan@ dar odata ce elaboram
expertizele sa ne poata fi predate imobile. Precizez faptul ca la aceste
Tntalniri 9i asocia{iile de proprietari sunt parte integranta din tot acest
proces 9i sunt sa zic a9a Ia zi informaji cu ceea ce se Tntampla deci cam
a9a arata sa zic a9a peisajul imobilelor pe care le avem Tn consolidare.

Deci in perspectiva mea astazi lucram Ia 144 de imobile fiecare
sigur aflandu-se in diferite etape iar daca ar fi sa raspund presei cate
imobile sunt in consolidare atunci raspunsul ar fi unul foarte corect de trei
imobile, adica astazi avern schele puse pe trei pe trei imobile 9i a9teptarea
noastra este ca in acest an sa mai putem deschide minim zece §antiere
din cum decurg lucrurile aceste zece §antiere vor fi multe dintre ele
imobile pe care le avem noi in proprietate cum ar fi Calea §erban voda
107 pentru ca 9tiu ca a existat tot timpul o preocupare din partea
Consiliului General cu privire la aceste imobile Tn care suntem proprietari,
Matasari 44, Gladiolelor 27, Franceza 5, Lipscani 70 - 75 deci sunt mai
multe imobile care sunt sa zic asa foarte avansate fie avem autorizatia de
construire objinuta sau fie avem contracte ’Fncheiate de proiectare 9i
execujie. Sper sa He mai vizibile 9i Tn acest an cel putin undeva Tncepand
cu luna august septembrie cam a9a arata sa zic peisajul consolidarii.

Daca aveji anurnite lucruri Ia care doriti sa raspund pot face acest
lucru, daca nu pot sa trec la punctul evaluarea vizuala rapida.

Doamna consilier Mardarovici Diana
Eu am o Tntrebare, cat dureaza Tn medie de la momentul Tn care se

depune o solicitare pana Tn momentul Tn care oamenii au consolidat?
Trebuie sa-mi dati o medie Tn realitate.
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Domnul Munteanu Razvan – Director AMCCRS
Tntre trei ani jumatate 9i patru ani 9i jumatate.

Doamna consilier Mardarovici Diana
Ok. Multumesc mult asta.

Domnul consilier Smiqhelschi Cosmin Victor
A9 vrea 9i eu sa va Tntreb 9i eu pentru ca aji menjionat de acest

blocaj cu compania de consolidari un blocaj 9i politic sa spun a9a rno9tenit
din administratia trecuta care nu este in avantajul nimanui, 9tiu ca sunt
diverse spete prin ora9 cu cladiri care au ramas Tn acest context 9i cetateni
care tot spera sa rezolvam. §tiu ca v-aji luptat Tn acest sens Tn instanla 9i
ati 9i mentionat, ati avut 9i sprijinul consilierilor 9i sprijinul primariei, realist
vorbind din stadiul Tn care sunteji acum, cum vede Ii in cat timp vedeji exact
rezolvarea, deblocarea concret a §antierelor?

Domnul Munteanu Razvan – Director AMCCRS
Noi avem din documentele noastre interne, avem foarte clar

identificat pentru fiecare imobil care este restul de executat aferent fiecarui
imobil. Acest rest de executat o sa-I revalidam Pi cu aceste expertize
tehnice de calitate, de ce este important sa in+elegem cat mai avem de
executat §i ce anume am avea de platit? Este important pentru ca de fapt
noi ace9ti bani pe care ii platim acum 9i pe care i-am platit mai trebuie sa-
i recuperam Tn totalitate de la asociatiile de proprietari, pentru ca aceste
zece imobile au fost initiate in consotidare pe vechiul cadrul legal pe care
se presupunea recuperarea tuturor sumelor Tntr-o perioada de 25 de ani.

Dupa ce avem expertizele tehnice de calitate care ar trebui sa se
finalizeze Tn 45 de zile lucratoare cred ca deja 15 au trecut deci suntem
undeva Tntr-o luna, o luna 9i jumatate restanla daca mai sunt anurnite
detalii. Odata ce preluam imobilele noi cam in noua luni de zile, un an de
zile putem finaliza lucrari, iar asocia+iile de proprietari 9tiu acest lucru adica
noi am stat tot timpul blocati Tn acest ping pong in justitie 9i Tn aceasta sa
zic a9a rigiditate a fostei companii, fostei administra Iii fostei companii de
insolven@ de care pur9i simplu a refuzat. Noi ne-am propus, le-am propus
faceti voi o expertiza tehnica 9i venim 9i noi langa voi Ti 9i ne asurnam.

Domnul consilier Smiqhelschi Cosmin Victor
Deci, au refuzat total sa ne predea, totu9i s-a deblocat o data cu

Tntalnirea de anul trecut si a mers comunicare direct cu asociatia de
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proprietari a acestor imobile practic de-a lungul timpului ati oferit informa+ii
permanent .

Domnul Munteanu Razvan – Director AMCCRS
Categoric, da Evident nivelul de frustrare 9i de indignare este foarte

foarte mare dar pentru ca i-am avut la fiecare Tntalnire pe care am avut-o
cu administratorii juridici, cu administratorul judiciar i-am invitat 9i pe
dumnealor, au participat, au vazut le-am 9i prezentat la unul dintre imobile
la Biserica Anei 17, am fost de doua ori sa predam sa preluam imobilul,
au venit 9i dumnealor §i pur 9i simplu am constatat ca refuza sa ni-I
predea

La aceasta activitate au participat 9i proprietarii spajiilor comerciale
9i proprietarii din imobil cei care au avut disponibilitate sa vina, de doua
ori am initiat demersuri pentru a prelua imobilele.

Domnul consilier Smiqhelschi Cosmin Victor
Mu ltumesc.

Domnul Munteanu Razvan – Director AMCCRS
Mergand mai departe cu nevoia de a avea un plan coerent de lucru

viitorul vine 9i spune „domnule Tnainte de a face o expertiza tehnica 9i
astazi avem expertize tehnice daca ar fi sa le punem pe harta ora9ului o
sa vedeji ca n-au niciun feI de logica sunt pur 9i simplu pozitionate aleator
pentru ca a fost regula primul venit primul servit 9i atunci viitorul a venit 9i
a zis Tnainte de a avea aceasta activitate de expertiza care este 9i
consumatoare de timp 9i consurnatoare de bani tar riscul de a expertiza
un singur imobil 9i cele din jurul lui sa ramana neexpertizate este foarte
mare a zis, domnule Tnainte de asta hai sa facem o evaluare vizuala
rapida.

Evaluarea vizuala rapida presupune o scanare daca vrei sau o
inventariere a imobilului si colectarea unor informatii care sunt corecte,
informatii ce sunt colectate Tntr-o fi9a tehnica aprobata de catre legiuitor
deci tot ce va spun acurn este pe lege aprobata iar pe viitor 9i fiecare
cladire prirne9te un punctaj aici apoi in functie de punctajul prirnit acele
cladiri intra Tntr-o ierarhizare 9i de abia din acel moment intrarn Tntr-un plan
de lucru care Tnsearnna ca Tncepem sa notificam de fapt asociajiile de
proprietari cu scorul cel mai mare din perspectiva urgen{ei, Tncepem sa le
notificam cu privire la nevoia de a intra in program de expertiza tehnica 9i
ulterior in consolidare 9i atunci venim 9i lucram integral pe zone
geografice. Pentru ca exista un nivel de cunoa9tere destul de redus din
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perspectiva evaluarii vizuale rapide 9i pentru ca avem obliga jia legala ca
pana la sfar9itul anului 2025 sa evaluam vizual rapid cladirile din
municipiul Bucure9ti Tn special cu cele rezidenjiale sunt in atributul nostru
spitalele intra in atributului institujiilor care administreaza spitalele iar
scolile intra in atributiile institutiilor care administreaza scolile respectiv
primariile de sector pentru ca avern aceasta obliga+ie 9i pentru a intelege
mai bine cum trebuie sa abordam evaluarea vizuala rapida din perspectiva
posibilita+ii de scanare am hotarat sa facem un program pilot program Pilot
care se va desfa9ura pe zona centrala pe axa in zona construita protejata
4 pe axa Romana - Universitate - Bulevardul Unirii deci sunt exact
imobilele care sunt prinse Tn zona construita protejata numarul 4, am
identificat aceasta zona considerand-o noi ca este parte emblematica 9i
sunt multe cladiri cu probleme Tn aceasta zona. Am solicitat acordul
arhitectului sef.....am informat mai bine zis arhitectul cu privire la faptul
ca dorim sa intervenim Tn aceasta zona cu evaluare vizuala rapida. Nu a
fost niciun feI de problema a spus ca totul este Tn regula cu zona pe care
noi am mai identificat-o. Pentru a face proiectul pilot sunt 220 de imobile
identificate Tn aceasta Tn aceasta zona acum o data cu aprobarea
bugetului suntem pregati{i sa Tncheiem un contract pentru a face proiectul
pilot si scopul acestui contract este acela de a Tnjelege de a face o
inventariere a fondului construit din aceasta zona de a face fi9a pentru
cele 261 de imobile au fost estimate in aceasta zona. Este un proces non
invaziv, nu intram Tn apartamentele oamenilor, datele sunt culese prin fi9a
de evaluare vizuale rapide, date demografice, date legate de constructie,
tipul de zidarie, aceste date trebuie colectate conform legii de catre
speciali9ti respectiv de catre arhitec+i sau ingineri Tn constructii civile 9i
toata aceasta echipa trebuie sa supervizate de catre un inginer. Noi am
solicitat Tn plus fata de ce ceea ce solicita metodologia am solicitat sa ne
fie colectate gi in cadrul acestui proiect pilot am precizat sa ne fie colectate
si coordonatele GPS ale imobilelor pentru ca la final dorirn ca toate aceste
date pe care le colectam sa le punem pe o harta a ora9ului astfel Tncat sa
putem sa avem la un moment dat o imagine de ansamblu 9i atunci dupa
ce avem evaluarea vizuala rapida putem sa venim 9i sa gandim ni9te
programe de expertizare 9i ulterior de consolidare coerente astfel Tncat sa
nu mai fim in situajia in care expertizam 9i eventual consolidam un singur
imobil iar cele din vecinatate de fapt cele din vecinatate lui nu se Tntampla
nimic. Atunci aceasta de fapt reprezinta baza pentru a avea un plan
coerent. Mai departe a9a cum 9ti li 9i primariile de sector sunt eligibile in a
derula programe de consolidare 9i primariile de sector sunt eligibile in a
derula programe de evaluare vizuali rapida proiectul pe care iI propuneam
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pe care I-am propus de trei ori catre dumneavoastra 9i a fost fie retras, fie
respins avea drept inten+ie sa Tncercam sa facem o ordine Tn sensul ca
fiecare sa fie de care anume zone se ocupa adica de care bucatica din
ora9 se ocupa capitala 9i de care zone se ocupa sectoarele, scopul fiind
ca noi prirnaria capitalei sa ne ocupam de zonele protejate pentru ca Tn
zonele protejate noi primaria capitalei noi avem 9i competenja de a elibera
autorizajii de construire iar sectoarele sa ramana cu zonele geografice din
afara zonelor construite protejate. N-am reu9it deocamdata sa aprobam
acest proiect de hotarare suntem, in discujii cu sectoarele 9i probabil ca
vom Tncheia de asemenea protocoale cu fiecare sector in parte cu privire
la rnodul Tn care Tmparjim competen+ele, avem discujii cu patru sectoare
din cele 9ase 9i toate 9i-au aratat aceasta disponibilitate cu celelalte doua
n-am reusit inca sa discutam. De asemenea tot cu sectoarele am discutat
9i posibilitatea de a se implica Ia un moment dat in posibilitatea de relocare
a oarnenilor 9i sa preia 9i durnnealor sa preia 9i sectoarele aceasta
activitate extrem de completa cu partea de relocare pentru ca astazi real
fondul construit al locuintelor de necesitate de la Bucuresti este limitat si
este Tn prezent ocupat §i aici exista discutii avansate si a existat de fiecare
data dar deocamdata nu sunt concretizate. Aceste discutii nu sunt
concretizate Tn acte administrative deci cam aici suntem cu partea de
evaluare vizuala rapida 9i planul este ca dupa ce implementam proiectul
pilot sa putem sa facem un acord cadru la nivelul municipiului Bucure§ti
prin care sa scalam aceasta activitate de evaluare vizuala rapida astfel
Tncat pana la sfar9itul anului 2025 sa putem sa avem o imagine de
ansamblu. De asemenea tot ceea ce facem noi ca in zonele Tn care noi
intervenim pentru a nu ne dubla cu sectoarele Ti informam ca in perioada
urrnatoare Prirnaria Municipiului Bucure9ti deruleaza activitali de evaluare
vizuala rapida astfel Tncat 9i dumnealor sa cunoasca faptul ca in situatia
in care doresc sa inceapa aceasta activitate sa 9tii ca acolo acea zona
este deja parcursa de noi iar Tn aceasta perioada chiar de luni o sa
Tncepern o campanie de informare 9i con9tientizare Tn aceasta zona pilot
o sa punem un afi9 format A3, colegii mei vor merge 9i vor pune afi9e pe
cele 220-260 de cladiri 9i pe urma Tn perioada urmatoare echipe
autorizate ale Primariei Municipiului Bucuresti vor veni sa faca evaluare
vizuala rapida se vor identifica cu legitimajii nu trebuie sa intre Tn

apartamente ne dorirn ca ei sa poata intra in scara de bloc pentru ca din
interiorul scarii sunt o serie de informatii pe care trebuie sa le colectam
cum ar fi numarul de persoane, numarul de apartamente 9i de asemenea
daca avem acces Tn interiorul scarii putem sa experIii pot vedea mai multe
elemente din perspectiva structurii blocului. Toate aceste elemente se
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concretizeaza Tn fisele de evaluare iar aceste ftse de evaluare se Tncarca

Tntr-o platforrna pusa la dispozi jie de catre Ministerul Dezvoltarii.
La final, dorinta si nevoia este ca la nivel national de la nivel national

sa fie colectate toate aceste fi9e 9i sa fie inventariate 9i gestionate de catre
Ministerul Dezvoltarii. Din perspectiva riscurilor 9i cu asta o sa o sa Tnchid
foarte rapid identific sa zic a9a, o parte de riscuri financiare 9i o sa rna
raportez strict pe un exemplu pe care I-am pregatit pentru irnobile finantate
prin PNNFR facem doar un simplu exerci liu. Daca avem Tn considerare un
imobil care costa 1500 euro pe metru patrat pentru a putea fi consolidat
PNNFR-ul ul vine 9i asigura 700 euro pe metru patrat diferenja de 800 euro
pe metru patrat trebuie acoperita din bugetul local. Astazi a9a cum este
gandit programul ace9ti 800 euro/m2 ar trebui preluati recupera+i ulterior
de la asociatiile de proprietari. in momentul Tn care a aparut 9i Programul
Najional care vine 9i finanteaza 90% din programul din total consolidari
asociatiile de proprietari au zis „dornnule nu mai vrem Tn PNNR scoateji
ne de aici 9i bagaji-ne dincolo pentru ca noi vrem 9i noi unde-i 90% de
euro pe metru patrat 9i atunci noi ne-am gandit 9i ne gandim 9i vrern sa
pregatim un proiect cu care sa venim catre dumneavoastra cu intenjia de
a gandi o schema de finanjare astfel incat poate 80 sau 90% sa poata fi
asigurata din bugetul local nerambursabil iar de la asociatiile de proprietari
sa recuperam 10 sau 20% in acest feI putem pastra o echitate cu grila 9i
cu condijiile din Programul Najional. Repet acest lucru s-ar aplica doar
pentru cele 14 imobile rezidenjiale aflate Tn PNNR. Acesta este un risc
este o situatie, a doua situajie se pune problema de unde recuperam de
unde are municipalitatea surna pentru a plati o data cu executia lucrarilor
cei 800 euro pe metru patrat iar daca ne uitam un pic in nevoie o sa vedeti
ca diferenja de la 283 deci de la vreo 57 de milioane euro e undeva pana
la 80 de milioane euro diferenja. Tntrebarea se pune de unde o putem
avea, 9tim ca bugetul local are anurnite constrangeri iar aceasta suma va
trebui sa fie sprijinita de catre bugetul local pana la implementare pana
la Tncheierea implementarii PNNF?-ului adica 2026 a9a cum suntem astazi.

Solutia pe care am identificat-o este aceea ca am avut o Tntalnire
cu... de fapt mai multe Tntalniri tehnice de lucru cu Banca de Dezvoltare a
Consiliului Europei. Este o banca care functioneaza sub forma unei
institutii financiare, am avut mai multe intalniri de lucru saptamana aceasta
institu+ia noastra a trecut printr-un proces de evaluare tehnica financiara
componenta de mediu 9i cu componenta sociala, deci am trecut prtn patru
paliere de auditare daca vre{i reprezentan+ii bancii o delegajie a fost
prezenta 9tiu 9i o delegajie care a fost formata din partea tehnica parte
juridica 9i parte de financiar am trecut prin aceasta analiza de risc urrneaza
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sa evalueze 9i sa fim evaluaji 9i sa avem un punct de vedere oficial al
bancii Tn momentul Tn care voi avea un punct de vedere oficial o sa vin
catre dumneavoastra sa va prezint sa zic a9a toata propunerea concreta
dupa care dumneavoastra veti decide daca pot inijia un prolect de
hotarare pentru a asigura cofinanjarea. Deci sunt doua riscuri pe care le-
am identificat aici, iar al treilea risc care !ine de posibilitate de a Tngreuna
derularea programelor noastre de consolidare ! este legat strict de resursa
umana. §tili ca posturile vacante sunt blocate de catre legiuitor astazi 9tiu
ca chiar astazi se afla Tn aprobare o noua ordonan la de urgenta care prin
reglementarile pe care le propune va debloca posturile vacante care sunt
in care poli sa le vacante aflate Tn instituTii care au in implementare
prograrne pe fonduri europene 9i speram sa fim 9i noi eligibili pentru a
Tncerca sa rezolv aceasta situatte pot sa spun ca am facut o serie de
memorii 9i la Ministerul Dezvoltarii 9i la Ministerul Finantelor pentru ca nu
se accepta deblocarea posturilor vacante tocmai ca am precizat faptul ci
suntem Tn nevoie de resursa umana memorandurile noastre nu au fost
aprobate. Dar sperarn cu aceasta ordonanta, noua ordonanta de urgenta
care este la aprobare astazi, este pe masa Guvernului, speram ca putem
sa deblocarn cel pujin 15 posturi vacante de ingineri 9i arhitecti pe care
doresc sa Ie sa le scoatem. va multumesc, acestea sunt informatiile pe
care am vrut sa vi le prezint astazi

Domnul consilier Smiqhelschi Cosmin Victor
§i noi. Daca colegii au Tntrebari? Au fost bine structurate Ti cred ca

sunt informatii pe care toata lumea vrea sa Ie audi sa le recapitulam sa
spun a9a 9i cei care ca se uita Ia noi sa Ie injeleaga. in{eleg ca aveti pe
site-ul AMCCRS-PMB rubrica contact, se poate contacta acolo daca sunt
Tntrebari specifice legate de proiecte, raspunde Ti.

Domnul Munteanu Razvan – Director AMCCRS
Categoric, da. Absolut toate informajiile sunt puse pe site toate

contractele pe care noi le-am Tncheiat contracte de execu+ie contracte
de... . precizez ca noi absotut toate procedurile pe care le facem le facem
chiar 9i pentru achizijiile directe le facem tot prin proceduri, prin anun! de
publicitate, adica toate procedurile pe care le-am facut sunt 100%
transparentizate fie pe site-ul de achizitii publice fie pe site-ul nostru chiar
9i achizijiile directe le-am transparetizat pe siteul licitajiilor electronice
apoi odata ce Tncheiem contractele daca aveji curiozitatea absolut toate
contractele noastre Tncheiate sunt publice 9i sunt puse pe site-ul institujiei
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noastre. Daca pot sa mai fiu de folos daca nu eu va muljumesc foarte mult
pentru posibilitatea de a va prezenta activitatea noastra.

Domnul consilier Smiqhelschi Cosmin Victor
Multumesc frumos pentru intervalul scurt Tn care aji reactionat 9i

prezentarea a9 vrea 9i eu sa o prirnirn cu totii.

Domnul Munteanu Razvan – Director AMCCRS
O sa o trimit pe mail.

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de sistemul de vot online cu aplicajia integrata
Slido precum §i pe baza votului exprimat verbal de catre consilierii
generali care nu au putut vota Tn modalitatea menjionata mai sus.

Presedinte
Smighelschi Cosmin Victor

Secretar
Mardarovici Diana
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